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2019-2020 学年第二学期八年级英语教学质量检测(二) 

听力材料 

第一节：听句子 

听下面五个句子，从每小题所给的三幅图中选出与句子内容相符的选项。听完每个句子

后，你都有 10 秒钟的时间回答有关小题和阅读下一小题。(每个句子读两遍) 

1.  Lemon is popular with young people.   

2.  We use chopsticks to eat noodles. 

3.  The boy needs to clean the table.  

4.  You shouldn’t speak loudly in the restaurant. 

5.  The children are making a poster for a concert.   

第二节：听对话 

听下面七段对话，从每小题所给的 A、B、C 三个选项中选出正确答案。听完对话后，

你有 5-10 秒钟的时间回答有关小题。(每段对话读两遍) 

听一段对话，回答第 6 小题。听对话前，你将有 5 秒钟的时间阅读有关内容。 

 W: Help yourself to some fruit salad. It’s delicious! 

 M: Would you give me a fork? I’m not used to eating with a spoon or a knife. 

听一段对话，回答第 7 小题。听对话前，你将有 5 秒钟的时间阅读有关内容。 

M: It’s time for lunch, Kate. It’s said that the restaurant near the library is good. Let’s have a try! 

W: Sounds good. Nobody is in the office. We should remember to close the door when we leave. 

听一段对话，回答第 8 小题。听对话前，你将有 5 秒钟的时间阅读有关内容。 

W: Hello, Tom! I can’t see you. Where are you? 

M: Hello, Ann. I’m afraid I can’t go for the party today. I hurt my foot and have to stay at home. 

W: I’m sorry to hear that. 

听一段对话，回答第 9 小题。听对话前，你将有 5 秒钟的时间阅读有关内容。 

W: Can I help you, sir? 

M: Yes. I’d like two hamburgers and a glass of Coke and a bowl of tofu soup. 

W: OK. The hamburger is 10 yuan for each, a glass of Coke is 3 yuan and a bowl of tofu soup 

is 4 yuan. 

M: Here you are. 

W: Thank you! They’ll be ready soon. 

听一段对话，回答第 10、11 两道小题。听对话前，你将有 10 秒钟的时间阅读有关内容。 

M: I’m glad that I can taste different food during the food festival tomorrow.  

W: What will you prepare, Peter? 

M: I will make pizza and David will prepare fried chicken. What about you, Mary? 

W: I don’t know what to cook. And I’m worried about it. 

M: Take it easy. I think you can make sandwiches. It’s easy and I can help you.  

W: OK. Thanks. 

听一段对话，回答第 12、13 两道小题。听对话前，你将有 10 秒钟的时间阅读有关内容。 

W: What are you doing, Michael? 

M: I’m sending an email to Mr. Smith to talk about the school festival. 

W: Will you invite him to the festival? 

M: Sure. This is our first festival and he gave us a lot of suggestions. Every one of us hopes 

he could come. By the way, did you finish the poster? 

W: Yes. I did it two days ago. 

听一段对话，回答第 14、15 两道小题。听对话前，你将有 10 秒钟的时间阅读有关内容。 

M: Are you free, Jane? 
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W: I’m afraid not, Dad. I am making cakes. What’s up?  

M: We have no honey at home but I need some now.  

W: Why not ask Jack to buy it? He is watching TV. 

M: That’s great! Please go and ask your brother to do it! 

W: No problem! 

第三节：听短文 

根据所听到的内容及要求完成表格，每空一词。听短文前，你将有 25 秒钟的时间阅读

有关内容。(短文读三遍) 

Tea is one kind of traditional drink in China, like coffee in Western countries. There are 

different kinds of tea. One of the most popular kinds is black tea. Most people in Europe like black 

tea. It is dark in color and it is strong in taste. Most of them drink it with milk and sugar. Green tea 

is also very popular. It is not as strong as black tea in taste. Many people in China and Japan like 

green tea very much. 

Many Chinese drink tea every day. And they often make tea to serve their friends. It’s easy to 

make tea. First put the tea leaves into the teapot and pour hot water into it. Then wait several 

minutes for the tea to be ready. Finally pour the tea into the teacup and enjoy it. To make good tea, 

we should use good tea leaves. The most popular tea leaves in China are Longjing, Tieguanyin and 

Maojian. 
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2019-2020 学年第二学期八年级英语教学质量检测(二) 

参考答案及评分建议 

一、听力(30 分) 

 1-5 CBABC   6-10 BCBCA     11-15 BACCA  16. Europe 

17. dark     18. strong     19. teapot     20. Wait  

评分标准：每小题 1.5 分。 

二、选择填空(15 分)  

 21-25 BACAA     26-30 BCABC  31-35 BCBCA   

评分标准：每小题 1 分。 

三、完形填空(15 分)  

36-40 ACCBA     41-45 ABBAC         

评分标准：每小题 1.5 分。 

四、阅读理解(45 分) 

 46-50 ACDBD  51-55 CDACB  56-60 CBDBA  61-65 ABCDD 

66-70 ECDBA 

评分标准：46-65 小题，每小题 2 分。66-70 小题，每小题 1 分。 

五、情景交际(10 分) 

71. Never mind. 

72. Here’s your change. 

73. May I invite you to my birthday party, Betty? 

74. Would you mind helping me?  

75. Where shall I send the meal? 

评分标准：每小题能按照要求写出正确的内容，得 2 分；能写出主要句子结构，得 1-1.5

分；能传递个别信息，得 0.5 分。 

六、看图写话(10 分) 

76. She cuts a carrot into small pieces. 

77. The boy thinks cooking is not easy. 

78. The girl washes dishes every day. 

79. I’m not sure when I can finish my work.  

80. Lily makes dumplings more successfully than Ann. 

评分标准：每小题能够写出一个符合图意的完整、正确的句子，得 2 分；能基本说明图

意,写出主要句子结构，得 1-1.5 分；能传递个别信息，得 0.5 分。 

七、短文填空(10 分) 

81. for    82. fourth    83. as    84. ways 

85. low    86. almost   87. facing    88. ingredients 

89. differently   90. noodles   

评分标准：每小题 1 分。 

八、书面表达(15 分) 

One possible version： 

 Dear Cathy, 

 I’m glad to receive your letter. Now I will tell you something about Chinese eating habits. 

 In China, the staples are rice and wheat and the dishes are placed on the table and everybody 

shares the food. We Chinese use chopsticks and bowls to eat with. When we have soup, we use 

spoons. We mustn’t stick our chopsticks upright in the rice bowl. It’s impolite to point at other 

people with them. When you have dinner in a Chinese home, the hosts may use their chopsticks to 

put food in your bowl. It is a sign of friendliness.  
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 It’s a good idea to do as other people do when you aren’t sure. 

 Best wishes to you! 

Yours, 

Li Hua 

评分标准：1. 内容完整、包含所有提示信息，得 12 分。 

2. 按写作要点给分。根据写作提示的每个要点得 2 分。没有适当发挥，每 

个要点扣 2 分。 

3. 语句通顺、意思连贯、过渡自然、语言得体、词数适当、卷面整洁， 

得 3 分。 

4. 词数、表达、书写等方面不符合要求的，酌情扣分。 

5. 有语言、语法、拼写等方面的错误，酌情扣分。 

 


